

Yverdon-les-Bains, August 10, 2026

United Nations Security Council

*Via H.E. the Ambassador of the Russian Federation
to the UN In its capacity as a permanent member
of the Security Council*



Timestamp link:

<https://swisscorruption.info/avertissement/#horodatage> (chronologically by date 2026-08-10)

Online with translation: <https://swisscorruption.info/justice/#2026-08-10-cs-onu-e>

**Subject: DENUNCIATION OF A MAFIA STATE – REQUEST FOR INTERVENTION BY
THE UN SECURITY COUNCIL TO SUMMON SWITZERLAND TO RESTORE THE RULE
OF LAW AND REPAIR ITS CRIMES**

Recipients:

- **United Nations Security Council**
- **Via H.E. the Ambassador of the Russian Federation to the UN, in its capacity as a permanent member of the Security Council**

Copies for information:

- **H.E. António Guterres, Secretary-General of the UN**
- **The President of the European Court of Human Rights (ECHR)**
- **The President of GRECO**
- **The Swiss Federal Council (for formal notice)**
- **International media**

Your Excellencies, Members of the Security Council,

We, the undersigned, Marc-Etienne BURDET and Daniel CONUS, acting as representatives of Joseph FERRAYÉ and in our own names, have the honour to bring to your attention a situation that constitutes a threat to international peace and security: the Swiss State has transformed itself into a **structured criminal organization** that, for more than three decades, has protected the laundering of several thousand billion dollars, persecuted whistleblowers, and deliberately locked down its judicial system to guarantee the impunity of criminals.

I. THE COUNCIL OF EUROPE: AN ADDITIONAL LOCK

We draw your attention to a crucial element: Switzerland, through a strategic placement, has succeeded in placing one of its own pawns at the head of the Council of Europe. **Former Federal Councillor Alain BERSET** was appointed Secretary-General of the Council of Europe. His implicit mission is to **protect Switzerland and its criminal networks** by neutralizing any control action.

This is why our referral to GRECO and the ECHR, while necessary, risks being hampered by a biased authority. This is also why we are directly addressing the **UN Security Council**, the only truly independent body capable of putting pressure on a member state that has infiltrated the supervisory bodies.

II. THE FERRAYÉ ROYALTIES FRAUD: A PLANNED STATE CRIME

In 1991, Joseph FERRAYÉ invented two revolutionary systems for extinguishing and capping oil wells. His patents were stolen by the French government, and the sale of these systems generated USD 3,700 billion, largely transiting through Switzerland. <https://swisscorruption.info/introduction>

The laundering of these funds is currently estimated at over CHF 85,854 billion.

This crime was only possible thanks to a network of unprecedented scale, involving:

- **Systemic banks (UBS, Credit Suisse) and private bankers (Pictet, Lombard Odier, Bordier, etc.).** <https://swisscorruption.info/credit-suisse> / <https://swisscorruption.info/rapport-cep> / <https://swisscorruption.info/rapport-cep/#finma>
- **Life insurance companies** (Winterthur, Zurich, Swiss Life, AXA), whose colossal reserves served as receptacles for the laundering. AXA took over Winterthur, whose life branch held a colossal fortune <https://swisscorruption.info/#winterthur> that « disappeared » when Credit Suisse took over Winterthur before selling it to AXA.
- **Industry and the economy: Novartis** originated from this laundering, as demonstrated by our database. As did many construction companies, heavy industry, etc., etc., etc.
- **Rainer E. GUT**, former President of Credit Suisse, then Nestlé, was one of the architects of this system, involved in the control of L'Oréal and the billions of the Bettencourt family, managed by Credit Suisse and then by Nestlé. <https://swisscorruption.info/societes-ecrans> <https://swisscorruption.info/royalties/024.pdf>

III. THE CENTRAL ROLE OF MARC BONNANT AND THE OLIGARCH SYSTEM

Marc BONNANT, a Geneva lawyer, is one of the "godfathers" of this criminal system. He drafted the complaint of January 29, 1996, which led to the sequestration of the royalties, then **betrayed Joseph FERRAYÉ** to join the conspiracy and take control of it. He acted in concert with notary Pierre MOTTU and lawyer C. Mark BRUPPACHER, as well as with the banks, to organize the laundering.

<https://swisscorruption.info/bonnant> / <https://swisscorruption.info/le-parrain> -
(Money Plane – An Attempt to Control the Russian Economy) / <https://swisscorruption.info/mottu>

This system extended internationally, notably through the « Money Plane operation. The Federal Reserve (FED) printed hundreds of billions of dollars, transported by cargo planes to Russia, to finance the takeover of the Russian economy by corrupt oligarchs <https://swisscorruption.info/swissleaks> / <https://swisscorruption.info/moneyplane> / <https://swisscorruption.info/dea> / <https://swisscorruption.info/usa> / <https://swisscorruption.info/app12> / <https://swisscorruption.info/app14> <https://swisscorruption.info/app08>

Today, the West welcomes and offers undue privileges to these Russian oligarchs who fled Russia, because they refused to put their stolen fortune at the service of their country and wanted to keep it for their own personal interests.

Switzerland was integrated into this system from the very beginning.

<https://swisscorruption.info/debuman> / <https://swisscorruption.info/geneve-corruption.info/#bbtossa> / <https://swisscorruption.info/fedpol> / <https://swisscorruption.info/lauber> / <https://swisscorruption.info/mpc/#procs> / <https://swisscorruption.info/luescher> / <https://swisscorruption.info/blocher/#chine> (ex Ministre suisse de la Justice – ex Administrateur d'UBS – Il a fait construire 117 usines en Chine avec le blanchiment).

IV. THE ROLE OF SWITZERLAND: A COMPLICIT STATE

1. Switzerland not only allowed this laundering but actively protected and even encouraged it:

- **Magistrates** (Bernard BERTOSSA, Michael LAUBER, Fabien GASSER, Ruedi MONTANARI, etc.) have systematically dismissed the complaints. <https://swisscorruption.info/gasser> / <https://swisscorruption.info/geneve-corruption/#bbtossa> / <https://swisscorruption.info/#cottier>
- **Politicians** (Federal Council, Parliament, Justice Committees) appointed corrupt magistrates, protected the system, and refused any investigation. <https://swisscorruption.info/implications>.

- **Banks and insurance companies** laundered the money through a system of shell companies and hidden reserves. <https://swisscorruption.info/credit-suisse/#miroirs>
- **Mainstream media**, subsidized and controlled by criminal networks, systematically censored any information relating to the royalties fraud and the corruption of the authorities. <https://swisscorruption.info/presse>

2. The repression of victims and whistleblowers

We have been sentenced to prison, sometimes without even a trial, banned from legal action, and our appeals systematically dismissed without review. Swiss justice is no longer accessible to us.

3. The responsibility of Switzerland

The Swiss Confederation is jointly liable for the overall damage, estimated at CHF 128,451.85 billion (principal + punitive reserves). This amount represents **more than 160 times Switzerland's annual GDP**, rendering it structurally insolvent.

V. THE EXCLUSION OF RUSSIA FROM THE G8: PROOF OF A SYSTEM

La Russia was excluded from the G8 in 2014. Today, we understand why. It was not about Crimea. It was because Russia, by putting an end to the plundering of its resources and refusing to submit to Western criminal networks, had become an obstacle to global organized crime.

Switzerland, on the other hand, was integrated into this system. It became its safe and its judicial lock. The exclusion of Russia was the punishment for refusing to be complicit. Switzerland, in contrast, was rewarded with a privileged place in this predatory system.

This is why we are turning to you, the Security Council, through Russia.

VI. OUR REQUEST: AN IMMEDIATE INTERNATIONAL SUMMONS

The urgency is absolute. The global economy is contaminated by thousands of billions of dollars from laundering. Populations are already paying the price of this financial pollution: inflation, impoverishment, social downgrading, loss of state sovereignty.

We therefore ask you to intervene immediately, as the highest authority for international peace and security, to summon Switzerland to act without delay.

Specifically, we request that the Security Council:

1. **Take note** of our denunciation and the documented dossier at: <https://swisscorruption.info/dossier>.
2. **Require the Swiss Federal Council to:**
 - **Destitue Immediately** dismiss the prosecutors Matthias PORTMANN, Ruedi MONTANARI, Stefan BLÄTTLER, and judge Patrick ROBERT-NICOUD, for systematic abuse of authority and participation in a criminal organization.
 - **Open a criminal investigation** against these magistrates and complicit politicians, including members of the Federal Council and Parliament.
 - **Issue an international arrest warrant against Michael LAUBER**, former Attorney General of the Confederation, former head of the fight against money laundering at FedPol, responsible for money laundering in Liechtenstein. He was involved from the very beginning in the royalties fraud. He knows all the ins and outs. He must be arrested and held incommunicado to prevent him from destroying evidence and influencing witnesses.
 - **Freeze and seize** laundered assets held in Switzerland and abroad.
 - **Guarantee access to justice** by publishing the complete biographies of all magistrates and lawyers, as required by our formal notices.
 - **Appoint an independent Task Force** composed of some fifty prosecutors, external to the Federal Prosecutor's Office and corrupt networks, whom we will have approved on the basis of their exhaustive biography, to conduct the investigation in cooperation with us, the victims.

3. **Order an international investigation into the laundering system and the role of Swiss institutions in the royalties fraud.**
4. **Issue a clear ultimatum to Switzerland:** act within a maximum of 20 days, failing which the Security Council shall adopt sanctions, including notably:
 - ⇒ **Exclusion of Switzerland from the SWIFT network**, in application of Chapter VII of the UN Charter (threat to international peace and security), in order to freeze all CHF transactions and isolate the Swiss State from the international financial system;
 - ⇒ **Freezing of Swiss assets abroad;**
 - ⇒ **Prohibition of financial transactions** for implicated entities.
5. **Publicly denounce** Switzerland's complicity in organized crime, as a precedent in the violation of the principles of the rule of law.
6. **Demand the creation of a weekly journal**, in the national languages, to inform the Swiss population of the progress of procedures, arrests, and convictions. Exemplary and dissuasive sentences for the future must be pronounced.

VII. THE GEOPOLITICAL CONTEXT

The European Union is disintegrating under the effect of its own corruption. International institutions (UN, ECHR, GRECO) are the last ramparts against barbarism. Russia, as a permanent member of the Security Council, has a historical duty to denounce a system that has plundered its people and continues to threaten global stability.

We do not ask you to take our word for it. We ask you to examine the evidence.

We ask you to acknowledge that Switzerland, this country which boasts of being the guardian of the world's gold, is in reality the **banker and the jailer of global organized crime**.

VIII. CONCLUSION

We have exhausted all domestic remedies. Switzerland is a rogue state. The judicial system is a lock. Parliament and the Federal Council are the accomplices of this system.

The international community can no longer stand idly by. The impunity enjoyed by Switzerland directly threatens global financial stability.

An ultimatum was set for July 31, 2026. It has expired. The time for action has come.

We solemnly call upon you to act.

Done at Yverdon-les-Bains, on August 10, 2026.

Marc-Etienne Burdet

Daniel Conus

Yverdon-les-Bains, le 10 août 2026

Conseil de sécurité des Nations Unies
Par l'intermédiaire de S.E. l'Ambassadeur de la
Fédération de Russie auprès de l'ONU
En sa qualité de membre permanent du
Conseil de sécurité



Lien d'horodatage :

<https://swisscorruption.info/avertissement/#horodatage> (chronologiquement par date 2026-08-10)

En ligne avec traduction possible sur : <https://swisscorruption.info/justice/#2026-08-10-cs-onu>

**Objet : DÉNONCIATION D'UN ÉTAT MAFIEUX – DEMANDE D'INTERVENTION
DU CONSEIL DE SÉCURITÉ DE L'ONU POUR SOMMER LA SUISSE DE
RÉTABLIR L'ÉTAT DE DROIT ET DE RÉPARER SES CRIMES**

Destinataires :

- Conseil de sécurité des Nations Unies
- Par l'intermédiaire de S.E. l'Ambassadeur de la Fédération de Russie auprès de l'ONU, en sa qualité de membre permanent du Conseil de sécurité

Copies pour information :

- S.E. António Guterres, Secrétaire général de l'ONU
- La Présidente de la Cour européenne des droits de l'homme (CEDH)
- Le Président du GRECO
- Le Conseil fédéral suisse (pour mise en demeure)
- Les médias internationaux

Mesdames, Messieurs les Membres du Conseil de sécurité,

Nous, soussignés, Marc-Etienne BURDET et Daniel CONUS, agissant en qualité de mandataires de Joseph FERRAYÉ et en notre nom propre, avons l'honneur de porter à votre connaissance une situation qui constitue une menace pour la paix et la sécurité internationales : l'État suisse s'est transformé en une **organisation criminelle structurée** qui, depuis plus de trois décennies, protège le blanchiment de plusieurs milliers de milliards de dollars, persécute les lanceurs d'alerte et a délibérément verrouillé son système judiciaire pour garantir l'impunité des criminels.

I. LE CONSEIL DE L'EUROPE : UN VERROU SUPPLÉMENTAIRE

Nous attirons votre attention sur un élément crucial : la Suisse, par un jeu de placement stratégique, a réussi à placer l'un de ses propres pions à la tête du Conseil de l'Europe. **L'ancien Conseiller fédéral Alain BERSET** a été nommé Secrétaire général du Conseil de l'Europe. Sa mission implicite est de **protéger la Suisse et ses réseaux criminels** en neutralisant toute action de contrôle.

C'est pourquoi notre saisine du GRECO et de la CEDH, bien que nécessaire, risque d'être entravée par une autorité partielle. C'est également pour cette raison que nous nous adressons directement au **Conseil de sécurité de l'ONU**, seule instance véritablement indépendante capable de faire pression sur un État membre qui a infiltré les organes de contrôle.

II. L'ESCROQUERIE DES ROYALTIES FERRAYÉ : UN CRIME D'ÉTAT PLANIFIÉ

En 1991, Joseph FERRAYÉ invente deux systèmes révolutionnaires d'extinction et de blocage des puits de pétrole. Ses brevets sont escroqués par le gouvernement français, et la vente de ces systèmes génère un produit de USD 3'700 milliards, qui transite en grande partie par la Suisse.

<https://swisscorruption.info/introduction>

Le blanchiment de ces capitaux est estimé aujourd'hui à plus de CHF 85'854 milliards.

Ce crime n'a été possible que grâce à un réseau d'une ampleur inédite, impliquant :

- **Les banques systémiques** (UBS, Credit Suisse) et les banquiers privés (Pictet, Lombard Odier, Bordier, etc.). <https://swisscorruption.info/credit-suisse> / <https://swisscorruption.info/rapport-cep> / <https://swisscorruption.info/rapport-cep/#finma>
- Les assurances vie (Winterthur, Zurich, Swiss Life, AXA), dont les réserves colossales ont servi de réceptacles au blanchiment. AXA a repris Winterthur <https://swisscorruption.info/#winterthur>, dont la branche vie détenait une fortune colossale qui a « disparu » lorsque Credit Suisse a repris Winterthur avant de la céder à AXA.
- L'industrie et l'économie : Novartis est issue de ce blanchiment, comme le démontre notre base de données. Tout comme les entreprises de la Construction, l'industrie lourde, etc., etc.
- Rainer E. GUT, ancien Président de Credit Suisse, puis de Nestlé, a été l'un des architectes de ce système, impliqué dans le contrôle de L'Oréal et des milliards de la famille Bettencourt, gérés par Credit Suisse puis par Nestlé. <https://swisscorruption.info/societes-ecrans> <https://swisscorruption.info/royalties/024.pdf>

III. LE RÔLE CENTRAL DE MARC BONNANT ET LE SYSTÈME DES OLIGARQUES

Marc BONNANT, avocat genevois, est l'un des "parrains" de ce système criminel. Il a rédigé la plainte du 29 janvier 1996 qui a permis le séquestre des royalties, puis **a trahi Joseph FERRAYÉ** pour rejoindre le complot et en prendre la direction. Il a agi de concert avec le notaire Pierre MOTTU et l'avocat C. Mark BRUPPACHER, ainsi qu'avec les banques, pour organiser le blanchiment.

<https://swisscorruption.info/bonnant> / <https://swisscorruption.info/le-parrain> -

(Money Plane – tentative de contrôler l'économie russe) / <https://swisscorruption.info/mottu>

Ce système s'est étendu à l'international, notamment via l'opération « Money Plane ». La Federal Reserve (FED) a imprimé des centaines de milliards de dollars, transportés par avions-cargos vers la Russie, pour financer la prise de contrôle de l'économie russe par des oligarques corrompus.

<https://swisscorruption.info/swissleaks> / <https://swisscorruption.info/moneyplane> /

<https://swisscorruption.info/dea> / <https://swisscorruption.info/usa> / <https://swisscorruption.info/app12> /

<https://swisscorruption.info/app14> / <https://swisscorruption.info/app08>

Aujourd'hui, l'Occident accueille et offre des privilèges inconsidérés aux oligarques russes qui ont fui la Russie, parce qu'ils refusaient de mettre leur fortune escroquée au service de leur pays et voulaient la conserver pour leurs seuls intérêts personnels.

La Suisse a été intégrée à ce système dès le départ. <https://swisscorruption.info/debuman> /

<https://swisscorruption.info/geneve-corruption/#bbtossa> / <https://swisscorruption.info/fedpol> /

<https://swisscorruption.info/lauber> / <https://swisscorruption.info/mpc/#procs> /

<https://swisscorruption.info/luescher> / <https://swisscorruption.info/blocher/#chine> (ex Ministre suisse de la Justice – ex Administrateur d'UBS – Il a fait construire 117 usines en Chine avec le blanchiment).

IV. LE RÔLE DE LA SUISSE : UN ÉTAT COMPLICE

1. La Suisse a non seulement permis ce blanchiment, mais elle l'a activement protégé, voire encouragé :

- **Les magistrats** (Bernard BERTOSSA, Michael LAUBER, Fabien GASSER, Ruedi MONTANARI, etc.) ont systématiquement classé les plaintes. <https://swisscorruption.info/gasser> / <https://swisscorruption.info/geneve-corruption/#bbtossa> / <https://swisscorruption.info/#cottier>
- **Les politiciens** (Conseil fédéral, Parlement, Commissions de justice) ont nommé les magistrats corrompus, protégé le système et refusé toute enquête. <https://swisscorruption.info/implications>.

- **Les banques et assurances** ont blanchi l'argent grâce à un système de sociétés miroirs et de réserves latentes. <https://swisscorruption.info/credit-suisse/#miroirs>
- **Les Médias mainstream**, subventionnés et contrôlés par les réseaux criminels, ont systématiquement censuré toute information relative à l'escroquerie des royalties et à la corruption des autorités. <https://swisscorruption.info/presse>

2. La répression des victimes et des lanceurs d'alerte

Nous avons été condamnés à des peines de prison, parfois sans même un jugement, interdits d'ester en justice, et nos recours systématiquement classés sans examen. La justice suisse ne nous est plus accessible.

3. La responsabilité de la Suisse

La Confédération suisse est responsable solidairement du préjudice global, estimé à CHF 128'451,85 milliards (principal + réserves punitives). Ce montant représente **plus de 160 fois le PIB annuel de la Suisse**, la rendant structurellement insolvable.

V. L'EXCLUSION DE LA RUSSIE DU G8 : LA PREUVE D'UN SYSTÈME

La Russie a été exclue du G8 en 2014. Aujourd'hui, nous comprenons pourquoi. Ce n'était pas pour la Crimée. C'était parce que la Russie, en mettant fin au pillage de ses ressources et en refusant de se soumettre aux réseaux criminels occidentaux, devenait un obstacle au crime organisé mondial.

La Suisse, elle, a été intégrée à ce système. Elle en est devenue le coffre-fort et le verrou judiciaire. L'exclusion de la Russie a été la punition pour avoir refusé d'être complice. La Suisse, en revanche, a été récompensée par une place de choix dans ce système de prédation.

C'est pourquoi nous nous tournons vers vous, le Conseil de sécurité, par l'intermédiaire de la Russie.

VI. NOTRE DEMANDE : UNE SOMMATION INTERNATIONALE IMMÉDIATE

L'urgence est absolue. L'économie mondiale est contaminée par des milliers de milliards de dollars provenant du blanchiment. Les populations paient déjà le prix de cette pollution financière : inflation, appauvrissement, déclassé social, perte de souveraineté des États.

Nous vous demandons donc d'intervenir immédiatement, en votre qualité de plus haute autorité pour la paix et la sécurité internationales, pour **sommer** la Suisse d'agir **sans délai**.

Concrètement, nous sollicitons que le Conseil de sécurité :

1. **Prene acte** de notre dénonciation et du dossier documenté sur <https://swisscorruption.info/dossier>.
2. **Exige du Conseil fédéral suisse** qu'il :
 - **Destitue immédiatement** les procureurs Matthias PORTMANN, Ruedi MONTANARI, Stefan BLÄTTLER et le juge Patrick ROBERT-NICOUD, pour abus d'autorité systématique et participation à une organisation criminelle.
 - **Ouvre une instruction pénale** contre ces magistrats et contre les politiciens complices, y compris les membres du Conseil fédéral et du Parlement.
 - Lance un mandat **d'arrêt international contre Michael LAUBER**, ancien Procureur général de la Confédération, ancien chef de la lutte contre le blanchiment à FedPol, responsable du blanchiment au Liechtenstein. Il a été impliqué dès la première heure dans l'escroquerie des royalties. Il connaît tous les rouages. **Il doit être arrêté et mis au secret** pour l'empêcher de détruire des preuves et d'influencer des témoins.
 - **Gèle et saisisse** les avoirs blanchis détenus en Suisse et à l'étranger.
 - **Garantisse l'accès à la justice** en publiant les biographies complètes de tous les magistrats et avocats, comme exigé par nos mises en demeure.

- **Nomme une Task Force indépendante** composée d'une cinquantaine de procureurs, étrangers au MPC et aux réseaux corrompus, que nous aurons agréés sur la base de leur biographie exhaustive, pour mener l'enquête en coopération avec nous, les victimes.
- 3. **Ordonne une enquête internationale** sur le système de blanchiment et sur le rôle des institutions suisses dans l'escroquerie des royalties.
- 4. **Adresse un ultimatum clair à la Suisse** : agir dans un délai maximal de 20 jours, faute de quoi le Conseil de sécurité adoptera des sanctions, incluant notamment :
 - ⇒ **L'exclusion de la Suisse du réseau SWIFT** en application du Chapitre VII de la Charte des Nations Unies (menace pour la paix et la sécurité internationales), afin de geler toute transaction financière en CHF et d'isoler l'État suisse du système financier international ;
 - ⇒ **Le gel des avoirs suisses à l'étranger** ;
 - ⇒ **L'interdiction de transactions financières** pour les entités impliquées.
- 5. **Dénonce publiquement** la complicité de la Suisse dans le crime organisé, comme un précédent dans la violation des principes de l'État de droit.
- 6. **Exige la création d'un journal hebdomadaire**, dans les langues nationales, pour informer la population suisse de l'évolution des procédures, des arrestations et des condamnations. Des peines exemplaires et dissuasives pour l'avenir devront être prononcées.

VII. LE CONTEXTE GÉOPOLITIQUE

L'Union européenne est en train de se déliter sous l'effet de sa propre corruption. Les institutions internationales (ONU, CEDH, GRECO) sont les derniers remparts contre la barbarie. La Russie, en sa qualité de membre permanent du Conseil de sécurité, a un devoir historique de dénoncer un système qui a spolié son peuple et qui continue de menacer la stabilité mondiale.

Nous ne vous demandons pas de nous croire sur parole. Nous vous demandons d'examiner les preuves.

Nous vous demandons de constater que la Suisse, ce pays qui se targue d'être le gardien de l'or du monde, est en réalité le **banquier et le garde-chiourme du crime organisé mondial**.

VIII. CONCLUSION

Nous avons épuisé toutes les voies de recours internes. La Suisse est un État voyou. Le système judiciaire est un verrou. Le Parlement et le Conseil fédéral sont les complices de ce système.

La communauté internationale ne peut plus rester les bras croisés. L'impunité dont jouit la Suisse menace directement la stabilité financière mondiale.

Un ultimatum avait été fixé au 31 juillet 2026. Il est expiré. L'heure est à l'action.

Nous vous mettons solennellement en demeure d'agir.

Sous toutes réserves, et sauf à parfaire.

Fait à Yverdon-les-Bains, le 9 août 2026.

Marc-Etienne Burdet

Daniel Conus